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Protokół Nr LXX/14 
z   sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 25 września 2014 r. 
 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 900 w sali konferencyjnej Ratusza, na 

Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady siedemdziesiątej sesji Rady Miejskiej.           

Powitał serdecznie wszystkich radnych, Burmistrza, zaproszonych gości.   

Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec ustawowego 
składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 

Na zapytanie Przewodniczącego Rady, czy są uwagi lub zmiany do porządku obrad, Burmistrz zgłosiła 
projekty uchwał w sprawach: 
1/ zmiany siedziby komisji obwodowej komisji z Ośrodka Ondraszek na Pijalnię Wód Mineralnych                   
w Długopolu Zdroju. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek przyjęła. 
 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Powołanie sekretarza sesji. 
3.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 

     2/ zmian w budżecie gminy w roku 2014; 

     3/ o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność  

         Gminy Bystrzyca Kłodzka; 

     4/ o zmianie uchwały w sprawie regulaminu użytkowania Skate parku zlokalizowanego przy Szkole    

         Podstawowej nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej; 

     5/ utworzenia odrębnych obwodów głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib  

         obwodowych komisji wyborczych; 

     6/ zmian w ustawie Prawo łowieckie;  
     7/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części  
         obszaru wsi Biała Woda. 
4.  Przyjęcie projektu obwieszczenia w sprawie statutu gminy Bystrzyca Kłodzka. 
5.  Sprawozdanie z wykonania planu finansowego i rzeczowego za I półrocze 2014 r. 
6.  Wykonanie planów finansowych przez instytucje kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za I półrocze 2014 r. 
7.  Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
8.  Informacje Burmistrza. 
9.  Zapytania radnych. 

10.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
11.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
12.  Zamknięcie obrad.    
 
 
  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                          
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Wiceprzewodnicząca Rady – Irena Stawiarska. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 

Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnej Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
14 radnych, za oddano 14 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny                              
być na piśmie.  
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Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawach. 

1/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej w roku 2014. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 24 września 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2022. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXX/613/14 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w roku 2014 

  - stanowiący załącznik nr 2 

 

2/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy             

w roku 2014. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 24 września 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian            

w budżecie w roku 2014.  
Burmistrz – poprosiła Radę o akceptację autopoprawki do przedłożonego projektu uchwały na komisji, 
tj. przeznaczenie kwoty 1200 zł z rezerwy budżetowej dla OSP w Nowym Waliszowie, druga zmiana 
dotyczyłaby funduszu sołeckiego tj. przeznaczenie kwoty 1500 zł na obchody jubileuszu XXX-lecia 
Wilczanie.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXX/614/14 
w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2014 

  - stanowiący załącznik nr 3 

 
3/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 24 września 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                                         

o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy 

Bystrzyca Kłodzka.  

Burmistrz – poinformowała, że w dniu wczorajszym odbyła się obszerna dyskusja w tym temacie                     
i była prośba aby w paragrafie 2 w załączniku 1 po słowach: „na czas nieoznaczony” dopisać:                      
„i jedynie w przypadku niezalegania przez najemców lub dzierżawcę z płatnością czynszu za najem lub 
dzierżawę”. 

Mieczysław Kamiński – poinformował, że jest to jedna z najważniejszych uchwał, którą Rada Miejska 

może podjąć. Podejmując ją, Rada może zatrzymać pewne kompetencje, które są zgodne z ustawą                

i rozporządzeniem lub ustalić pewne zasady gospodarowania mieniem komunalnym. Pierwotna uchwała 

pochodzi z roku 2000, wielokrotnie była ona zmieniana. Zmiany dotyczyły w większości przypadków 

wysokości bonifikat. Najwyższy czas abyśmy wprowadzili jednolity tekst tej uchwały. Kompetencje 

Burmistrza w świetle tych zmian zwiększyły się zdecydowanie ponieważ takie są zapisy w ustawie                 

w sprawie gospodarowania nieruchomościami. Równocześnie w tej uchwale pojawia się nowy rozdział – 

załącznik nr 4, który będzie poświęcony użytkowaniu wieczystemu a szczególnie z zastosowaną 

bonifikatą. Radny czuje niedosyt, że jako radni za mało walczymy o swoje prawa, natomiast organ 

wykonawczy w związku z przyjęciem tej uchwały przejmuje wszystkie kompetencje związane                          

z gospodarowaniem nieruchomościami, stanowiącymi własność gminy Bystrzyca Kłodzka.  
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Burmistrz – poinformowała, że nie może się zgodzić z wypowiedzią radnego. Nie zgodzi się ze 
stwierdzeniem, że to Rada będzie  decydować o tym jak będzie gospodarowane mienie i czy będzie 
sprzedawane bo jest to kompetencja Burmistrza. Zmieniło się prawo i nie ma już takiej podstawy prawa, 
że możemy pobierać środki na  wycenę nieruchomości, jeśli najemca chce wykupić lokal.  
Jeśli proponowane zmiany do uchwały się ukażą w Dzienniku Województwa Dolnośląskiego będziemy 
mogli przedstawiać tekst jednolity. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXX/615/14 
o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 

Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
    - stanowiący załącznik nr 4 

 
4/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu 

użytkowania Skate parku, zlokalizowanego przy Szkole Podstawowej nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 24 września 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie zmiany 

regulaminu użytkowania Skate parku, zlokalizowanego przy Szkole Podstawowej nr 2 w Bystrzycy 

Kłodzkiej.   

Burmistrz – poinformowała, że teren Skate parku został ogrodzony i nastąpiła zmiana administratora.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie  podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXX/616/14 
w sprawie zmiany regulaminu użytkowania Skate parku, zlokalizowanego przy Szkole 

Podstawowej nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej 

   - stanowiący załącznik nr 5 

 

5/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych 

obwodów głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 24 września 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

utworzenia odrębnych obwodów głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych 

komisji wyborczych.  

Burmistrz – poinformowała, że mamy takie obiekty jak Dom Pomocy Społecznej i Szpital i ustawa 

dopuszcza, że jeśli w dniu głosowania będzie więcej niż 15 wyborców to takie odrębne obwody 

zamknięte można utworzyć.    

Mieczysław Kamiński – mówi, że oczywiście jest to zasadna uchwała. Każdy z tych obwodów 
głosowania wchodzi do innego okręgu wyborczego. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXX/617/14 
utworzenia odrębnych obwodów głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych 

   - stanowiący załącznik nr 6 

 

6/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany ustawy Prawo 

łowieckie. 
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Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu  w dniu 23 września 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej              

w sprawie zmiany ustawy Prawo łowieckie. 

Burmistrz – prosi o przyjęcie przez Radę projektu uchwały wraz z zaproponowaną autopoprawką, 

polegającą na tym, aby w paragrafie 1 dopisać: „tj. przedstawicielom samorządu terytorialnego, izby 

rolniczej oraz niezależnym rzeczoznawcom”.  

Mieczysław Kamiński – poinformował, że cieszy się, że jest taka autopoprawka. Zastanawia się, czy 

nie powinna być uchwała, uzasadnienie, które jest i załącznik do uchwały i dopiero wtedy stanowisko.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXX/618/14 
w sprawie zmiany ustawy Prawo łowieckie 

   - stanowiący załącznik nr 7 

 

7/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia                              

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Biała 

Woda. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 24 września 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie  

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

obszaru wsi Biała Woda. 

Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały w oparciu o przedłożony materiał. 

Mieczysław Kamiński – mówi, że  z tych 100 ha gmina sprzedała znaczną ilość działek, natomiast 

inwestorów nie ma. Jeśli ktoś zechce zainwestować na terenie naszej gminy to jest to wskazane, z tym, 

że bardzo ważne jest to, żeby te obiekty zbudowane były wkomponowane w teren i otoczenie. 

Zaznaczył, że jest architektura sudecka i uchwalając plany zagospodarowania przestrzennego 

wpisywaliśmy pewne zapisy związane z architekturą sudeckiej. Jest prośba do Pani Burmistrz                        

i projektanta aby mieć na to wpływ przy podpisywaniu umowy. 

Burmistrz – mówi, że jest to teren chroniony. Nie musimy ograniczać nic, gdyż inne zapisy prawa nie 

pozwalają na swobodę budowlaną. Dodała, że tereny Białej Wody oddane zostały za darmo gminie 

Stronie Śląskie na której w tej chwili są wyciągi narciarskie.  

Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że hektary, które gmina Bystrzyca Kłodzka przekazywała                  

do Stronia Śląskiego to nie były te hektary później zainwestowane tylko były to tereny Lasów 

Państwowych. Proponuje sprawdzenie i przedstawienie radnym dokładnych informacji jakie hektary                

i w jakim obrębie były przekazane do Stronia Śląskiego 

Burmistrz odpowiedziała, że co innego jest oddanie terenów Lasów Państwowych jeśli chodzi o zmianę 

granicy gminy a co innego oddanie za darmo działek, na który jest akt notarialny podpisany przez Panów 

Mieczysława Kamińskiego oraz Jana Kunickiego, będący w dokumentach Urzędu Miasta i Gminy                         

w Bystrzycy Kłodzkiej.  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXX/619/14 
w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru wsi Biała Woda. 

    - stanowiący załącznik nr 8 
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7/  Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej 

komisji wyborczej w Długopolu Zdroju. 

Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały i dodała, że zasadnym jest aby z ośrodka Ondraszek 

przenieść komisję wyborczą do Pijalni Wód w Długopolu Zdroju wraz z autopoprawkami. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  

w dniu 24 września 2014 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmiany 

siedziby obwodowej komisji wyborczej w Długopolu Zdroju. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr LXX/620/14 
w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej w Długopolu Zdroju 

    - stanowiący załącznik nr 9 

 

Ad. 4.  Przyjęcie projektu obwieszczenia w sprawie statutu gminy Bystrzyca Kłodzka. 
 
Marian Adamów – Przewodniczący Komisji Statutowej – poinformował, że komisja na posiedzeniu               
w dniu 24 września 2014 r. zapoznała się i dokonała analizy projektu obwieszczenia w sprawie 
ogłoszenia jednolitego tekstu w sprawie statutu gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Komisja w składzie 4 członków, 3 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się przyjęła projekt 
obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu statutu Gminy Bystrzyca Kłodzka. Jednocześnie 
zaopiniowany przez Komisję projekt obwieszczenia wraz z załącznikami przedstawia się do przyjęcia 
przez Radę Miejską.  
Poinformował, że grupa radnych z Klubu Demokratyczna Gmina próbowała powrócić do zmiany 
pewnego zapisu, ale demokracja rządzi innymi prawami. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że statut gminy jest świadectwem na naszą złą pracę. Przez wiele 

miesięcy i lat nie mieliśmy jednolitego tekstu co utrudniało pracę. Ostatnio proponowana zmiana przez 

Burmistrza była antydemokratyczną, gdyż domagano się wpisu w statucie aby kluby radnych liczyły 

pięciu radnych. Był to zamiar ograniczenia kompetencji radnych i klubu. Mówi, że jako radni zaskarżyli           

to i Wojewoda uchylił tą uchwałę.  

Mówi, że uchylony paragraf 26 ust. 1 pkt 5 był dosyć ważny dla radnych gdyż mówił, że Burmistrz ma 
prawo zapewnić miejsce spotkań i udział kompetentnych przedstawicieli gminy. Może                                        
w następnej kadencji Rada zechce ten statut zmienić. 
Pozytywną zmianą jest umożliwienie przesłuchania zapisu audio z przebiegu sesji przez 
zainteresowanych. 
Burmistrz – mówi, że kampania już ruszyła i oczekiwania pewnego radnego są takie aby udostępniać 
sale do rożnych spotkań i potrzeb. Przykro ale jest to niedopuszczalne i niemożliwe. Wykorzystywanie 
sali w budynku użyteczności publicznej na cele kampanii wyborczej jest nie w porządku. 
Nie było potrzeby opracowania jednolitego tekstu statutu gdyż ustawodawca dopuszczał robienie zmian.  
 
Przewodniczący poddał projekt obwieszczenia pod głosowanie. Rada w obecności 15 radnych,                 
9 głosami za, przy 6 wstrzymujących się przyjęła obwieszczenie w sprawie jednolitego tekstu statutu 
gminy Bystrzyca Kłodzka. 
 

5.  Sprawozdanie z wykonania planu finansowego i rzeczowego za I półrocze 2014 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z artykułem 266 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.              

o finansach publicznych oraz uchwały  Nr XIV/154/11 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 29 
lipca 2011 r.  w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za                      
I półrocze, zarząd jednostki samorządu terytorialnego przedstawia organowi stanowiącemu jednostki 
samorządu terytorialnego i regionalnej izbie obrachunkowej, w terminie do dnia 31 sierpnia: 
1) informację o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za I półrocze 2014; 
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2) informację z wykonania planów finansowych przez instytucje kultury i samorządowy zakład 
budżetowy;  

3) informację, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej i przebiegu realizacji przedsięwzięć.   
Burmistrz – poinformowała, że sprawozdanie nie może być takie, aby dochody i wydatki były 
zrealizowane w 50% bo nigdzie tak nie ma. Jeśli chodzi o dochody to jest to 54% a wydatki  niecałe 
43%. Wszystkie inwestycje, które są realizowane najczęściej są kończone w II półroczu danego roku, tak 
więc w tym przypadku jest to końcówka roku 2014.  
Jeśli chodzi o dochody nasz budżet zwiększył się jeśli chodzi o dochody o prawie 3 mln złotych                         
w stosunku do tego, które mieliśmy planowane, przyjmując go w grudniu ubiegłego roku. Zwiększyły się 
wydatki, zmniejszyły się dochody. Również pojawiły się nowe zadania, ale dziś już mamy 25 września                 
i dane przedstawione w sprawozdaniu na dzień 30 czerwca w dużej mierze jest już  nie aktualne. Wiele 
spraw będących zobowiązaniami zostały już uregulowane i rozliczone.    
Największą naszą bolączką są zobowiązania mieszkańców tj. czynszów. Z uwagi na to, że wiele rodzin 
odrabia czynsze, należy zdać sobie sprawę, że fizycznie te kwoty nie wpłyną do budżetu.    
Przewodniczący Rady stwierdził, że każdy z radnych otrzymał pisemną informację o wykonaniu budżetu 
oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej sprawie. Dodał, że informacja była analizowana na 
posiedzeniach komisji stałych. Poprosił teraz przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii 
dotyczących informacji z wykonania budżetu. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na posiedzeniu 

w dniu 24 września 2014 r. dokonała dogłębnej analizy i przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu za 

I półrocze 2014 r., przedstawione przez Skarbnika Gminy – jednogłośnie. 

Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformowała, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 23 września 2014 r. dokonała dogłębnej analizy i przyjęła sprawozdanie z wykonania 

budżetu za I półrocze 2014 r., w działach będących zakresem komisji.  

Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy - poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 23 września 2014 r. dokonała dogłębnej analizy i przyjęła sprawozdanie z 

wykonania budżetu za I półrocze 2014 r., w działach będących zakresem komisji.  

  
W związku z tym, że Regionalna Izba Obrachunkowa żąda formalnego przyjęcia przez Radę Miejską 
informacji z wykonania budżetu za I półrocze, Przewodniczący oznajmił, że musimy tego dokonać 
poprzez głosowanie.   
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie przyjęła informację                      
o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka za I półrocze 2014 r. 
 
Ad. 6.  Wykonanie planów finansowych przez instytucje kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za                          
I półrocze 2014 r. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na posiedzeniu 

w dniu 24 września 2014 r. przyjęła informację z wykonania planu finansowego za I półrocze 2014 r. 

przez Miejsko Gminny Ośrodek Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej - jednogłośnie. 

Komisja przyjęła informację z wykonania planu finansowego za I półrocze 2014 r. przez  Muzeum 

Filumenistyczne w Bystrzycy Kłodzkiej w Bystrzycy Kłodzkiej - jednogłośnie. 

Komisja przyjęła informację z wykonania planu finansowego za I półrocze 2014 r. przez  Bibliotekę 

Publiczną w Bystrzycy Kłodzkiej - jednogłośnie. 

 

W związku z tym, że nie było uwag i pytań, Przewodniczący oznajmił, że Rada przyjęła informację                          

z wykonania planów finansowych przez instytucje kultury w Bystrzycy Kłodzkiej za I półrocze 2014 r. 

 

Ad 7.  Zatwierdzenie protokołu  
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady odbytej w dniu 31 lipca br.,    
 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie przyjęła protokół z 
LXIX  sesji Rady Miejskiej z dnia 31 lipca 2014 r. 
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Ad. 8.  Informacje Burmistrza. 
1/ 01.09.2014 r. 
-   Uroczyste otwarcie roku szkolnego w Szkole Podstawowej Nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej i symboliczny  
    odbiór budynku szkoły po remoncie. 
- Uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego w Zespole Podstawowo - Gimnazjalnym w Wilkanowie 
    i otwarcie nowej hali sportowej. 
-   Uroczyste rozpoczęcie roku szkolnego w Państwowej Szkole Muzycznej I stopnia im. Karola 

Szymanowskiego w Bystrzycy Kłodzkiej oraz odbiór nowej siedziby szkoły po remoncie przy ul. 
Okrzei w Bystrzycy Kłodzkiej. 

2/ 03.09.2014 r. 
-   Warsztaty Edukacyjne w ramach projektu „Planeta 60+”. 
3/ 04.09.2014 r. 
-   Udział w I RAJDZIE POWIATOWYM OSÓB NIEPEŁNOSPRAWNYCH na „Marię Śnieżną”. 
4/ 06.09.2014 r. 
-  20-lecie partnerstwa Usti N/Orlicą i Bystrzycy Kłodzkiej. Wyjazd 50-osobowej delegacji na uroczyste  
    obchody jubileuszu do Usti N/Orlicą.  
-   Udział w III zawodach o Puchar Nadleśniczego Bystrzycy Kłodzkiej w Nordic Walking. 
5/ 07.09.2014 r. 
-   Dożynki Powiatu Kłodzkiego w Wambierzycach. 
6/ 08.09.2014 r. 
-   Odbiór nowego oświetlenia ulicznego w Mostowicach. 
-   Odbiór nowych dwóch zatok przystankowych i oświetlenia w Szklarce. 
7/10.09.2014 r. 
-   Odbiór chodnika po remoncie przy ul. Polnej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
8/ 11.09.2014 r. 
- Spotkanie z p. Mieczysławem Nowarol pełnomocnikiem inwestora w miejscowości Biała Woda 
    w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Białej Wodzie. 
9/ 12.09.2014 r. 
-   Zebranie sołeckie w Wilkanowie. 
10/13.09.2014 r. 
-   Dożynki Sołectwa Stary Waliszów. 
-   Dożynki Sołectwa Wilkanów. 
-   Dożynki Sołectwa Stara Łomnica i Nowa Łomnica. 
11/15.09.2014 r. 
- Odbiór techniczny po remoncie sali widowiskowej w Miejsko – Gminnym Ośrodku Kultury 
    w Bystrzycy Kłodzkiej. 
12/17.09.2014 r. 
-   Uroczyste obchody Dni Sybiraka. 
13/19.09.2014 r. 
-   Narada sołtysów. 
- Udział w konferencji w Wójtowicach poświęconej racjonalnemu zagospodarowaniu terenów  
    górskich na przykładzie Sudetów. 
- Uroczysta Gala wręczenia statuetek i wyróżnień „Euro-Gmina” w budynku Radia i Telewizji 
    we Wrocławiu. 
14/ 20.09.2014 r. 
-   Zebranie Sołectwa Gorzanów. 
15/ 21.09.2014 r. 
-  Dożynki w Długopolu Dolnym. 
16/ 22.09.2014 r. 
-  Spotkanie Prezesa PZMat – okręgu wrocławskiego p. Bogdana Piątka, Kierowcy Rajdowego p.  
   Grzegorza Grzyba, Prezesa Automobil Klubu Kłodzko p. Grzegorza Skiby i przedstawiciela Policji  
   z  młodzieżą Zespołu Szkół w Wilkanowie i wręczenie opasek odblaskowych w związku z wejściem   
   nowego przepisu o ruchu drogowym. 
17/ 23.09.2014 r. 
- Podpisanie aneksu do umowy w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Dolnośląskiego na III etap 
   oświetlenia ulicznego w Ponikwie. 
18/ 24.09.2014 r. 
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- Uroczyste otwarcie w Zespole szkół Ogólnokształcących w Bystrzycy Kłodzkiej V Dni Turystyki 
   w Bystrzycy Kłodzkiej. 
19/ Gospodarka lokalowa: 
-  lokale użytkowe przejęte: 4, w tym lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 2; wytypowane 
   do sprzedaży: 0, 
-  lokale użytkowe oddane w najem: w drodze przetargu - 1, w drodze rokowań – 1, 
-  pozyskane mieszkania: 2, 
-  przydzielone mieszkania: 0, po zakończonym remoncie kapitalnym-1, do remontu kapitalnego – 2, 
-  zamiany mieszkań: 

• wzajemne (pomiędzy najemcami) – 0, 
•  urzędu – 1. 

20/ Gospodarka mieniem gminnym: 
-  sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 7 

• lokale mieszkalne: 3, budynki (budowle): 0,  
• lokale użytkowe: 0,  
• nieruchomości niezabudowane : grunty rolne – 3, działki budowlane –0,   
• nieruchomości zabudowane –0, 

-  nabyte nieruchomości gruntowe – 0, 
-  dzierżawa gruntów rolnych: 30, w tym: grunty rolne: nowe –8, przedłużenia –10; ogródki przydomowe:    
   nowe  – 5,  przedłużenia  – 5; grunty pod ogródkami piwnymi:  nowe - 1, przedłużenia - 0; grunty pod  
   kioskiem handlowym:  nowe - 1, przedłużenia – 0,pomieszczenia gospodarcze: nowe – 0; 
   lokale użytkowe: nowe: 0, przedłużenia: 0 
-  nieruchomości zabudowane oddane w dzierżawę – 0, 
-  nabycie nieruchomości – 1. 
21/  Wydane Zarządzenia Burmistrza: 55 
22/  Informacja demograficzna: 
-   urodzenia: 17  
-   zgony: 19 
Ad. 9.  Zapytania radnych. 
Andrzej Wziątek – mówi, że dwa lata trwało zanim ukazały się znaczki pocztowe promujące gminę 
Bystrzyca Kłodzka. Udało się. Ma żal do Pani Burmistrz, gdyż  radni tych znaczków nie otrzymali, a były 
one rozdawane wielu osobom. Radny jest zdania, że kolejne takie znaczki należałoby wydawać – gmina 
Międzylesie ładnie to robi i sąsiednie gminy także. To są legalne znaczki, które można wykorzystać 
klejąc na kopercie.  
Burmistrz – mówi, że znaczki były rozdawane podczas Dni Św. Floriana i wszyscy, którzy byli obecni 
mogli takie znaczki otrzymać. Mówi, że widocznie radny z tego nie skorzystał. Oczywiście 400 sztuk 
znaczków to jest mała liczba i nic nie stoi na przeszkodzie aby wydać następne, jeśli będziemy mieli na 
to finanse.  
Andrzej Wziątek – odpowiedział, że jako wnioskodawca – proszący o wydanie tych znaczków mógłby 
nie dostać, ale pozostali koledzy jak najbardziej tak.  
Mówi, że w jednym z bloków na Osiedlu Szkolnym ścieki zalały piwnice. Były interwencje, po czym ZWIK 
usunęła awarię. Mieszkańcy są zbulwersowani bo otrzymali rachunek za usługę i muszą zapłacić.  
Burmistrz – mówi, że na obszarach Spółdzielni Mieszkaniowej kiedyś budowano sieci. Pytanie jest 
takie, czy sieć, która jest na terenie tej działki i która jest własnością wspólnoty czy gminy? 
Mówi, że nie gmina jest właścicielem tej sieci lecz podmiot, do którego grunt należy.   
Prezes ZWIK – poinformowała, że ten przypadek dotyczy kanalizacji deszczowej. Za odwodnienie 
posesji odpowiada jej właściciel. W związku z czym, to nie jest koszt zakładu wodociągów ani gminy. 
Niestety potwierdza, że te koszty należą do wspólnoty czyli właściciela. Te studzienki i ten odcinek 
kanalizacji jest przynależny do tejże nieruchomości. Zakład nie może ponosić kosztów na nie swoim 
majątku. Nie uchylamy się od obowiązku jeśli chodzi o sieci sanitarne.   
Andrzej Wziątek – mówi, że kwota do zapłaty jest spora i ludzie są zbulwersowani. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że jest to kwota 306 zł. 
Prezes ZWIK – poinformowała, że teren Spółdzielni Mieszkaniowej to teren bardzo sporny jeśli chodzi          
o sieci. 
Jan Szkwarek – pyta, czy w tym roku ruszy budowa ścieżki rowerowej? 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że wykonana została dokumentacja. Dodała, że raz jeszcze jest 
analizowana wartość kosztorysowa tej ścieżki. 
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  Ad. 10.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/ od Pani Burmistrz – zaproszenie do Parku Sybiraków na sadzenie Dębu Wolności z inicjatywy 
Prezydenta  
    Bronisława Komorowskiego; 
2/ od p. Cywińskiego w sprawie opłaty abonamentowej;  
3/ z Ministerstwa Kultury dot. przyznania dotacji w wysokości 100 tys. zł z przeznaczeniem do Muzeum  
      Filumenistycznego w Bystrzycy Kłodzkiej; 
4/ od Fundacji Pałacu w Gorzanowie - zaproszenie na 27-28.09. na sesję naukową;   
5/ możliwości odsprzedania działki przez p. K. Szczepańskiego - obręb Stara Bystrzyca; 

6/ od p. D. Piotrowskiego w sprawie uruchomienia funduszu sołeckiego w ramach zarządu Osiedla nr 2; 

7/ korespondencja mieszkańców Międzygórza w sprawie odprowadzenia ścieków;   

8/ od sołtysa Stara Bystrzyca dotyczące zabezpieczenia środków na przebudowę mostu; 
9/ od Wspólnoty Mieszkaniowej Kościelna 12;  
 

  Ad. 11.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
Prezes ZWIK – poinformowała o aktualnych inwestycjach prowadzonych przez zakład na sieciach 
kanalizacyjnych. Uczestniczymy w dużym projekcie funduszu spójności. Jedna umowa dot. budowy 
kanalizacji dla Długopola Dolnego – umowa została podpisana we wrześniu i wykonawca rozpocznie 
prace budowalne w październiku. Pozostałe umowy na kolejne prace budowlane na kanalizacji zostaną 
podpisane w październiku i dotyczy to budowy kanalizacji na Starym Osiedlu i ta budowa rozpocznie się 
w tym roku. Pozostałe prace polegające na rozdzieleniu kanalizacji na ulicy Wojska Polskiego i budowa 
nowej nitki kanalizacyjnej na ulicy 1-go Sierpnia rozpocznie się na początku nowego roku. Wszystkie 
prace potrwają nie dłużej niż do 15 lipca 2015 roku.     
Andrzej Wziątek – mówi, że otrzymał zaproszenie od Kierownika OPS w postaci formularzu 
zgłoszeniowego na konferencję i ma zastrzeżenia do poniższych zapisów, tj. pouczenia                                  
o konsekwencjach spowodowanych składaniem nieprawdziwych informacji. Mówi, że ktoś tu radnego 
straszy i jakim prawem. Mówi, że nie życzy sobie takich sformułowań i nie będzie tego wypełniał. Dodał, 
że najchętniej wyrzuciłby formularz zgłoszenia do kosza.  
Kierownik OPS – mówi, że jest to czysta złośliwość z Pana strony. Jest to standardowy druk formularza 
zgłoszeniowego na konferencję, zgodnie z umową podpisaną z Ministerstwem Pracy. Podczas ubiegłych 
konferencji pn. Targi Aktywnych Form Pomocy radni deklarowali przybycie i nie dotrzymali słowa. Są to 
nasze koszty pozyskane z Ministerstwa.   
Irena Stawiarska – poinformowała, że we wtorek odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa, na którym 
radny Andrzej Wziątek zarzucił radnej Irenie Stawiarskiej, że na posiedzeniu rozwiązuje krzyżówki. 
Mówi, że poczuła się bardzo źle bo na swój wizerunek w swoim mieście pracuje 50 lat.  „Jestem kobietą 
i nie życzę sobie abym była obrażana. Przez 3 lata jestem źle traktowana przez Pana Andrzeja Wziątka 
” – dodała.      
Andrzej Wziątek – odpowiedział, że powiedział wczoraj radnej „przepraszam” i więcej już przepraszać 
nie będzie.  
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że Gmina Bystrzyca Kłodzka została wyróżniona w dwóch 
sektorach i znalazła się wśród najlepszych gmin na Dolnym Śląsku - jako lider, który pozyskuje 
największą ilość środków unijnych. Partnerami, którzy oceniali wysokość pozyskanych środków jak 
również środki z różnych projektów był: Minister Gospodarki, marszałek Województwa Dolnośląskiego, 
Wojewoda Dolnośląski i ze strony unijnej – Europartner.  
W okresie projektowym 2007 – 2013 Gmina Bystrzyca Kłodzka pozyskała w projektach o wartości              
53,5 mln – 35,3 mln ze środków unijnych. Do tej kwoty nie obejmuje innych środków, tj. z Ministerstwa 
Sportu, Kultury, powodziowych i z budżetu państwa.   
Mieczysław Kamiński – poinformował, że to nie są duże środki. Na następnej sesji rzuci kilka cyfr ile 
pozyskują inne gminy środków europejskich. Zdaniem radnego, gmina Bystrzyca kłodzka pozyskuje 
bardzo mało środków finansowych.   
Zastępca Burmistrza – słowa przedmówcy odbiegają od prawdy i nie zgodzi się z tym stanowiskiem.  
Przewodniczący Rady pogratulował Pani Burmistrz za osiągnięte wyróżnienie. 
Irena Stawiarska – Sekretarz sesji – poinformowała, że na Jej ręce nie wpłynął żaden wniosek               
na piśmie. 
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Ad. 12.  Zamknięcie obrad.    
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za pełnienie 
obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady siedemdziesiątej sesji Rady Miejskiej VI 
kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.  
 

 


